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 Huddinges pensionärsråds sammanträde den 26 januari 2022 

Övriga närvarande 

Daniel Lundin, nämndsekreterare KSF 

Helena Reuterham, sektionschef SOF 

Jörgen Norberg, medicinskt ansvarig sjuksköterska SOF, §§ 1-4 

Marcel Moritz, hållbarhetsstrateg KSF, §§ 5-6 

Lena Fyrvald, hållbarhetsstrateg KSF, §§ 5-6 

Yusuf Mohamed, plankoordinator KSF, §§ 6-7 

Annika Colbengtson, planarkitekt KSF, §§ 6-7 
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BEVIS  
om justering av Huddinges pensionärsråd protokoll 
Justeringen har anslagits på kommunens anslagstavla 

Huddinges pensionärsråd har sammanträtt den 26 januari 2022 

Protokollet har justerats den 9 februari 2022 

Anslaget sattes upp den 10 februari 2022 

Anslaget tas ner den 4 mars 2022 

Den som vill överklaga ett beslut måste göra det senast den 3 mars 2022 

Den som vill läsa protokollet kan kontakta ksf.registrator@huddinge.se 

Protokollet finns också att läsa på kommunens webbplats sammantraden.huddinge.se 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  

Huddinges pensionärsråd 26 januari 2022 § 1   

    

    

 

 

 

Upprop och val av justerare  

 
Huddinges pensionärsråds beslut 

Ett upprop genomförs och Kaj Carlberg (PRO) utses att jämte ordförande justera 

dagens sammanträdesprotokoll. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Huddinges pensionärsråd 26 januari 2022 § 2   

    

    

 

 

 

Godkännande av dagordningen  

 
Huddinges pensionärsråds beslut 

Pensionärsrådet godkänner dagordningen, med nedanstående tillägg: 

Följande ärende tillkommer: § 7 – Information om detaljplan för kvarteret Aspen med 

mera i Sjödalen 

Följande frågor anmäls under § 9 – Övriga frågor: 

                 • Arrangörsservice 

                 • Snöröjning 
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Sammanträdesdatum Paragraf

Huddinges pensionärsråd 26 januari 2022 § 3

Diarienummer KS-2021/3092.915 

Delgivningar till Huddinges pensionärsråd 

Pensionärsrådet har tagit del av följande delgivningar: 

• Kommunfullmäktiges beslut den 8 november 2021, § 17: Avbryt avvecklingen av den 
kommunala hemtjänsten – svar på motion väckt av Sara Heelge Vikmång (S), 

Nujin Alacabek (V) och Anders Lönroth (MP)

• Minnesanteckningar från Nestors seniorråd, den 26 november 2021



 

KOMMUNSTYRELSEN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 

  7 (13) 
 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 

    

 

 
Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Huddinges pensionärsråd 26 januari 2022 § 4   

    

    

 

 

 

Information från socialförvaltningen  

 

Covid-19 

Jörgen Norberg, medicinskt ansvarig sjuksköterska, informerar om läget kring covid-

19 och framhåller att patientsäkerheten bedöms vara god trots utmaningar i nuläget. 

 

Smittläget i regionen 

Antalet sjukhusvårdade på grund av covid-19 ökar, samtidigt som antalet 

intensivvårdsinlagda är stabilt. Samtidigt fortsätter vaccinationen i hög takt. 

 

Smittläget i kommunen 

Smittläget i kommunen följer smittläget i övriga samhället. I nuläget finns elva fall av 

covidsmitta på tre äldreboenden. De flesta smittade är vaccinerade med tre doser och 

uppvisar milda symtom. Personalfrånvaro på grund av smitta och hushållskarantän är 

en utmaning. 

 

Införda åtgärder för att förhindra smittspridning 

                 • Personalen använder utöver munskydd numer också visir under hela arbetspassen. 

                 • Personalen snabbtestas för smitta inför arbetspass. 

                 • Anhörigbesök avråds. 

 

Åtgärd för att säkerställa personalförsörjning 

Avsteg görs från regeln om hushållskarantän ifall personen är vaccinerad med tre 

doser. 

  

Äldreomsorgslyftet 

Helena Reuterham, chef för sektionen för ordinärt och särskilt boende, informerar om 

läget kring äldreomsorgslyftet. Socialförvaltningen inväntar nya medel som kommer 

att kunna användas för att utbilda personal under året. 

 

Vaccinationskrav 

Helena Reuterham informerar om att vaccinationskrav är infört vid nyanställningar 

inom vård och omsorg i kommunens regi. 

  

Nytt äldreboende 

Helena Reuterham informerar om det nyöppnade äldreboendet Varvsvägen i Masmo. 
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Huddinges pensionärsråd 26 januari 2022 § 5   

    

    

 

 

 

Information om Trygghetsringningen  

 

Berit Westergren (SPF) informerar om larmfunktionen Trygghetsringningen och 

framhåller att funktionen på sikt behöver digitaliseras då telefonfunktionen inte är 

optimal utifrån teknikutvecklingen. 
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Huddinges pensionärsråd 26 januari 2022 § 6   

    
Diarienummer KS-2021/2989.312    

 

 

 

Huddinges pensionärsråd svar på remiss: Samråd om 
reviderad översiktsplan för Huddinge kommun  

 
Huddinges pensionärsråds beslut 

Pensionärsrådet överlämnar nedanstående synpunkter som svar på remissen om 

översiktsplan från samhällsbyggnadsavdelningen på kommunstyrelsens förvaltning. 

 

Pensionärsrådets synpunkter 

Seniorföreningarna i Huddinge har tagit del av Översiktsplan 2050.  

Ett dokument av denna storlek och med en remisstid på några veckor låter sig inte 

genomarbetas alltför grundligt. 

Det är en mycket bra, delvis spännande och pedagogisk beskrivning av kommunens 

utveckling under nästan 30 år fram i tiden. Det känns faktiskt tråkigt att man inte 

kommer att vara med och se resultatet. 

Planen bygger på att Huddinge ska bli en kommun där de olika kommundelarna 

fysiskt ska komma närmare varandra, dvs. ett Huddinge som ska hålla ihop.  

Man räknar också med en ökning av invånarantalet till som mest 185 000 personer år 

2050. Det finns ingen specificering av antalet unga, arbetsföra eller äldre. Med tanke 

på att seniorföreningarna räknar med en ökning av seniorer med 4 000 under nästa 

valperiod och kommunens prognoser för gruppen över 80 år som redovisats i andra 

sammanhang visar på mycket kraftiga ökningar det kommande decenniet känns det 

angeläget att påpeka att antalet äldre troligen kommer att öka kraftigt fram till år 2050 

varför det måste framgå i planen att det också satsas i paritet med detta på 65+-

boende och SÄBO i olika områden av kommunen. 

Några delområden känns särskilt angelägna för den äldreäldre generationen som t.ex. 

nära till natur och parker. Ett annat är att bygga för sammanhållning. Kommunen 

saknar lokaler för seniorer, vilket i dagsläget är ett stort problem. 

Avstånden mellan de olika kommundelarna skulle förbättras betydligt genom att 

skapa en cirkellinje. 

Under rubriken ”Jämlika möjligheter och delaktighet” står en punkt som kräver 

förklaring. Vad betyder ”Vi lägger särskild fokus på att tillgängliggöra offentliga 

platser och miljöer för personer med funktionsnedsättningar samt för äldre genom att 

använda oss av universell utformning”? 

Några ytterligare frågor inställer sig: 

Hur görs beräkningar av befolkningsutvecklingen? Räknar man med en 

befolkningsrörelse inom landet, eller ett mycket högt barnafödande?  Man räknar med 
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Man räknar med 300 nya arbetstillfällen i Vårby Udde med 4 000 invånare. Hur 

tänker man om befolkningsökning kontra arbetsutveckling? 

Det talas mycket om kollektivtrafik samt gång- och cykeltrafik i dokumentet. 

Idag diskuteras bilens vara eller inte vara. Samtidigt fortsätter utvecklingsarbetet med 

nya drivmedel, inte minst el. Har man tillgodosett en fortsatt utveckling av 

”familjebilen” med tillräckligt många parkeringsplatser? Har man med i någon 

beräkning att flygandet kanske minskar och semesterresandet inom landet ökar? Har 

man planerat för ett utökat antalet handikapplatser till en åldrande befolkning eller 

personer med funktionsnedsättning? 

Beräknas fortfarande 0,6 bil per nybyggd lägenhet som norm eller kommer den att 

minskas? Har man planerat för parkeringsplatser utifrån den nuvarande normen t.ex. i 

Loviseberg och Vårby udde? 

Översiktsplan 2050 är skapad innan beslut togs av kommunen om att följa WHO:s 

riktlinjer om en äldrevänlig kommun. Denna handlingsplan måste nu tillföras och 

kompletteras i Översiktsplan 2050. 

Överläggning 

Lena Fyrvald och Marcel Moritz, hållbarhetsstrateger på 

samhällsbyggnadsavdelningen på kommunstyrelsens förvaltning, informerar om 

samrådsversionen av översiktsplanen. 

I ärendet yttrar sig även Alexandra Birk (SPF), Kaj Carlberg (PRO), Birgitta Berg 

(PRO), Berit Westergren (SPF), Per Öberg (MP), Ann-Cathrin Lindell (PRO), Bo 

Beckman (S), Sonia Benavente Gatica (V), Ewa Hjelm (SPF) och Karl Henriksson 

(KD). 

Protokollsanteckning 

Per Öberg (MP) anmäler en protokollsanteckning, se bilaga. 

en ökning allt mellan 30 000 – 60 000 nya invånare fram till år 2050. Med samma 

beräkning skulle Sverige öka med mellan               3-6 miljoner invånare.  
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Huddinges pensionärsråd 26 januari 2022 § 7   

    

    

 

 

 

Information om detaljplan för kvarteret Aspen med mera i 
Sjödalen  

 

Plankoordinator Yusuf Mohamed och planarkitekt Annika Colbengtson informerar 

om förslaget till ny detaljplan för kvarteret Aspen med mera vid Sjödalsvägen i 

Storängen i Sjödalen. Den nya detaljplanen skulle innebära en grundskola för cirka 

650 elever, en idrottshall, en bollplan för sju spelare, och en förskola med tio 

avdelningar. Under delar av skolgården byggs magasin för att samla upp vatten vid 

stora regn. Till detaljplanen hör också ett naturområde som utgör en grön koppling 

mellan sjön Trehörningen och Storängens blivande stadsdel. Området har vissa 

artvärden och påtagligt biotopvärde med värden för biologisk mångfald och kommer 

att tillgängliggöras som bostadsnära natur. 
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Huddinges pensionärsråd 26 januari 2022 § 8   

    
Diarienummer KS-2022/106.313    

 

 

 

Huddinges pensionärsråds svar på remiss: Samråd om 
detaljplan för Vårby udde – etapp 1  

 
Huddinges pensionärsråds beslut 

Pensionärsrådet överlämnar nedanstående synpunkter som svar på remissen från 

plansektionen på kommunstyrelsens förvaltning. 

 

Pensionärsrådets synpunkter 

Ett dokument av denna storlek och med en remisstid på några dagar låter sig inte 

genomarbetas alltför grundligt. 

Det som skrämmer oss att det verkar allt för överbebyggt. Har vi inte fått nog av 

utanförskapsområden i Vårby? Vi vill inte heller se ett nytt Hammarby Sjöstad! 

Man har mätt hur solen kommer att träffa de olika huskropparna men har man 

funderat på hur vinden kommer att blåsa från vattnet? 

Svårt att bedöma hur många parkeringsplatser som beräknas framför allt för 

besökande och ev. handikappade. 

 

Överläggning 

I ärendet yttrar sig Berit Westergren (SPF), Alexandra Birk (SPF) och Karl 

Henriksson (KD). 

 

 

 

 

  



 

KOMMUNSTYRELSEN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 

  13 (13) 
 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 

    

 

 
Sammanträdesdatum Paragraf 
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Övriga frågor  
 

Arrangörsservice 

Kaj Carlberg (PRO) frågar om pensionärsorganisationerna har samma 

överenskommelse som tidigare med arrangörsservice för hjälp med bord och stolar 

vid sammanträde utomhus. Rådets sekreterare tar frågan vidare till sin chef. 

 

Snöröjning 

Alexandra Birk (SPF) uttrycker missnöje med snöröjningen i kommunen då 

entreprenörerna slänger snö på trottoarer. Sekreteraren kommer genom utdrag av 

denna protokollsparagraf framföra synpunkten till ansvarig chef för 

snöröjningsverksamheten. 

 

Kaj Carlberg (PRO) lyfter frågan om snöskottning som biståndsbedömd insats och 

framhåller att behovet är stort för många pensionärer i villa. 

 



Huddinge kommun 

Pensionärsrådet 

2022-01-26 

 

 

 

Protokollsanteckning, Översiktsplan 

 

Ärende: Huddinge kommuns nya Översiktsplan 

Allmänna synpunkter från mitt parti framgår av vad mina partikollegor framför i andra 

nämnder mm, samt kommunstyrelse och KF.  

 

Äldre personer blir fler och fler och äldre och äldre sett ur ett långsiktigt perspektiv. Detta 

gäller även Huddinge. Detta ställer krav på ett samhälle som är anpassat också till de äldre. 

Det handlar både om hur man tar sig fram i samhället och hur man kan bo. Gångbanor, och 

även cykelbanor, som underhålls vintertid och som har ett sammanhängande nätverk genom 

hela kommunen. Närhet till kollektivtrafik, inte minst busshållplatser inom 

bostadsområdena. Lämpliga bostäder som äldre kan bo i när de väljer att lämna hus eller 

lägenhet utan hiss. Seniorboende av olika slag. Särskilt boende måste finnas runt om i 

kommunen för att ge valfrihet att bo i närheten av där man har sitt sociala nätverk. Rullator-

anpassat i både bostaden och bostadsområdet samt till affärer och samhällsservice.  

 

Jag ser en hotbild mot framtiden där klimatförändringar kan skapa både stora, och ibland 

säkert oväntade, problem. Kommunen behöver i sin planering in i framtiden ta med att 

elförsörjning och livsmedelsförsörjning skall fungera även när gamla system inte längre 

fungerar. För egen del, min privata klara åsikt, att fjärr- och kraftvärme skall ges en 

betydande plats i energiförsörjningen inom kommunen. Bergvärme drar mer el, osv, varför 

optionen med fjärrvärme måste ha anslutningsmöjlighet i alla större stadsdelar och i alla nya 

stadsdelar. Nya sätt att producera livsmedel bör beaktas. Odlingar på större hustak, t.ex. och 

vertikala flervånings hydro-odlingar av grönsaker mm. Allt detta måste få sin plats i 

översiktsplanen för att de äldre skall, och alla andra, skall klara sig när globala leveranser 

möjligen slutar fungera bra.  

 

Miljöpartiet de gröna 

 

 

 

 

Per Öberg 
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